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ژاپن پولش را خرج تالاب های ما می کند
)تالاب های ارومیه، انزلی، شادگان و پریشان(

دکتر محمدمهدی جعفری زاده
تحلیل خبر

دکتر محمدمهدی جعفری زاده
یادداشت 

روز

واکنش چمران به ابتلای 

درختان پایتخت به سرطان
با این آلودگی هوا ، چاره ای جز 

قطع درختانِ بیمار نیست

2

تحلیل این خبر را در ستون »تحلیل خبر« بخوانید

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی مطرح کرد؛

بعد از صدور مجوز برگزاری کنسرت ها 

هیچ مجموعه ای حق لغو آن را ندارد
* دستور پیگیری و برخورد با عوامل لغو کنسرت های اخیر

*هفته گذشته کنسرت های گروه موسیقی »لیان« در تبریز، اصفهان، شیراز و خوزستان با وجود 

1صدور مجوز از وزارت فرهنگ و ارشاد، به دلایل نامعلوم لغو شد

4

رشدی ۴۶ درصدی منابع بانک قرض الحسنه 
مهر ایران در سال جاری

4

دولت ژاپن ۴/5 میلیون دلار 

کمک هزینه برای ارتقای وضعیت 

تالاب های ایران اختصاص داد
بنا به قول سفیر ژاپن این تالاب ها شامل تالاب های 

ارومیه، شادگان، پریشان و انزلی است 

2

دولت ژاپن روز یکشنبه گذشته یک کمک بلاعوض به ارزش 
مدیریت  ارتقای  برای  دلار(  میلیون   4/5( ین  میلیون   690
ایران  تالاب های  در  اقلیمی  تاب آوری  تقویت  و  تالاب ها 
خشنودی  و  خوشحالی  ضمن  جالب،  خبر  این  داد.  اختصاص 
جهت  چند  از  ژاپن،  به  آنها  استمرار خوش بینی  و  ایران  مردم 

حائز اهمیت است:
ارتقای  منظور  به  دلاری  میلیون  نیم  و  چهار  کمک  این  اول: 
تالاب های  در  اقلیمی  آوری  تاب  افزایش  و  تالاب ها  مدیریت 
این  از  یکی  است.  شده  انزلی  و  پریشان  شادگان،   ارومیه، 
)شهرستان  فارس  استان  در  است  »پریشان«  که  تالاب  چهار 
کازرون( واقع شده که متاسفانه سالهاست بدون هیچگونه اقدام 
به حال خود رها شده و از درون  موثری، در حالت خشکیده، 
و  ژاپنی ها  شاید  ندارد!  فریادرسی  کشور  و  استان  شهرستان، 
دیگر کشورهای دلسوز برای زنده شدن مجدد آن کاری کنند. 
مردم ما که با چاه زدن های فراوان در اطراف آن و دولت های 
دوره های مختلف هم با عدم حمایت و برنامه ریزی نجات بخش، 

خشکیدگی طویل المدت آن را باعث شده اند.
دوم: بنا به گفته تسوکاوا تاماکی سفیر ژاپن در ایران، براساس 
روابط دوستانه ایران و ژاپن طی قرن ها، این همکاری حفاظت از 

محیط زیست ایران انجام شده است.
میلیون   4/5 کمک  این  از  ژاپن  انگیزه  بگویید  شاید  سوم: 
دلاری به تالاب های ایران چیست؟ پاسخ این سؤال را خود سفیر 
ژاپن)علاوه بر دلیل فوق( داده و گفته است: این تنها یک مسئله 
داخلی ایران نیست، بلکه مسئله ای برای بقای کره زمین است و 

باید به عنوان یک مسئله بین المللی شناخته شود.
خرج  را  پولشان  خارجی شان،  سیاست  در  اگر  ژاپنی ها  چهارم: 
بین المللی  و  ارزشمند  بلند،  اهداف  به  می کنند،  دیگری  کشور 

می اندیشند.
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بازنشستگان کشوری: 

آیا احکام جدید 

قبل از پایان آذر صادر 

می شود؟

4

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس خبرداد؛

پیشرفت 5۳ درصدی سرشماری عمومی کشاورزی 
امسال تاکنون در فارس 

سخنگوی شورای اسلامی شهر صدرا:

طرح تفصیلی صدرا با تمرکز 
2بر ویژگی گردشگری تهیه شود

استاندار فارس:

 دوره مناقشات سیاسی گذشته است
4

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در واکنش به خبر لغو برخی کنسرت ها 
گفت: این خبر به من هم رسیده است و ما به دوستان گفتیم جدی پیگیری 
کنند. هم راجع به این مسئله برخورد کنند و هم مواظب باشند، زمینه های 

بعدی برای این اتفاق به وجود نیاید.
سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا، در رابطه با لغو چند کنسرت در شهرهای مختلف تصریح کرد: این 
تاکید  آن  بر  هم  موسیقی  ملی  سند  در  و  بوده  تاکید  مورد  همواره  نکته 
شده است که تنها مرجعی که مجوز برگزاری کنسرت ها را صادر می کند، 
وزارت ارشاد است و وقتی مجوز صادر شد، هیچ مجموعه ای حق لغو آن را 

ندارد و این همواره مورد تاکید بوده است.
وزیر ارشاد گفت: این خبر )لغو کنسرت ها( به من هم رسیده است و ما به 
دوستان گفتیم جدی پیگیری کنند. هم راجع به این مسئله برخورد کنند و 

هم مواظب باشند، زمینه های بعدی برای این اتفاق به وجود نیاید.

مورد  در  ممیزی  خاصی  استان  برای  آیا  که  سؤال  این  به  پاسخ  در  وی 
برگزاری کنسرت ها وجود دارد، گفت: خیر.

به گزارش ایلنا،  هفته گذشته خبری منتشر شد مبنی بر اینکه کنسرت های 
گروه موسیقی »لیان« در تبریز، اصفهان، شیراز و خوزستان با وجود صدور 

مجوز از وزارت فرهنگ و ارشاد، به دلایل نامعلوم لغو شده است.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی مطرح کرد؛

 دستور پیگیری و برخورد با عوامل لغو کنسرت های اخیر
هفته گذشته کنسرت های گروه موسیقی »لیان« در تبریز، اصفهان، شیراز و خوزستان 

با وجود صدور مجوز از وزارت فرهنگ و ارشاد، به دلایل نامعلوم لغو شد

سرپرست معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز گفت: ۲ هزار 
علوم  دانشگاه  پوشش  تحت  مراکز  در   »HIV« مبتلا  بیمار  نفر   ۸۲ و 
پزشکی شیراز شناسایی شده اند، گفت: از این تعداد شناسایی شده، ۷۷ 

درصد بیماران تحت درمان هستند. 
بهداشت  معاونت  عمومی  روابط  از  نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی شیراز، اورنگ ایلامی 
با بیان اینکه ۲ هزار ۸۲ نفر بیمار مبتلا »HIV« در مراکز تحت پوشش 
تعداد  این  از  گفت:  شده اند،  شناسایی  شیراز  پزشکی  علوم  دانشگاه 

شناسایی شده، ۷۷ درصد بیماران تحت درمان هستند. 
انگ  از  شیراز  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاونت  سرپرست 
شناسایی  و  مراجعه  عدم  عوامل  مهمترین  از  یکی  عنوان  به  اجتماعی 
مبتلایان ایدز یاد کرد و افزود: برخی افراد که هیچ رفتار پرخطری هم 
نداشته اند، ممکن است به دلایل مختلفی به عفونت اچ آی وی مبتلا شده 
باشند و امکان دارد به دلیل انگ اجتماعی این بیماری، برای آزمایش و 

نمونه گیری به مراکز بهداشت مراجعه نکنند.  
 ایلامی با تاکید بر اهمیت ارتقای اطلاع رسانی درخصوص بیماری ایدز 
و لزوم نمونه گیری تشخیصی برای افراد در معرض خطر، ادامه داد: در 
صورتی که سطح اطلاع رسانی در جامعه بالا رود، افرادی که نگران 

تابوهای ایدز هستند، بیشتر و زودتر برای آزمایش ترغیب می شوند. 
خدمات  رفتاری،  بیماری های  مشاوره  مراکز  در  اینکه  بیان  با  او 
رایگان آموزشی، پیشگیری و درمان عفونت اچ آی وی ارائه می شود، 
در  رفتاری  بیماری های  مشاوره  مراکز  حاضر  حال  در  داشت:  بیان 
شهرستان های شیراز و مرودشت، پایگاه مشاوره بیمارهای رفتاری در 
شهید  درمانگاه  و  )ع(  رضا  امام  تخصصی  فوق  و  تخصصی  درمانگاه 
فقیهی در شیراز، مرکز خدمات جامع سلامت حافظ شهر صدرا و مراکز 

بهداشت تمامی شهرستان ها فعال است. 
 *آغاز پویش ملی تغذیه سالم از ۱۷ تا ۳۰ آذر سال جاری

بیماری های  شیوع  افزایش  به  توجه  اهمیت  بر  تاکید  با  ایلامی    

غیرواگیر به عنوان عامل اصلی مرگ و میر در سراسر جهان، گفت: 
افزایش  بیماری های غیرواگیر،  اقدامات مهم در کاهش بروز  از  یکی 
سطح آگاهی مردم است که در همین راستا، دفتر بهبود تغذیه جامعه 
وزارت بهداشت هرساله اقدام به برگزاری پویش ملی آموزش همگانی 

تغذیه سالم در سراسر کشور می کند.
این مقام مسئول در دانشگاه با بیان اینکه پویش امسال با هدف اطلاع 
رسانی و اصلاح باورهای نادرست در مورد روغن و چربی ها و با تاکید 
می شود،  برگزار  سالم«  خانواده  سالم،  غذای  مناسب،  شعار »روغن  بر 
برنامه  در  چربی ها  و  روغن ها  نقش  درخصوص  فرهنگسازی  افزود: 
غذایی سالم، اصلاح باورهای نادرست درخصوص روغن ها و چربی ها و 
پیشگیری از بیماری های مزمن یا غیرواگیر با انتخاب روغن مناسب، از 

جمله اهداف پویش امسال است.  
 ایلامی ضمن اشاره به اینکه چربی ترانس شریان ها را مسدود می کند و 
خطر حمله قلبی و مرگ را افزایش می دهد، عنوان کرد: سازمان جهانی 
بهداشت حذف این چربی ها را به عنوان یک مداخله مقرون به صرفه 

برای کشورهای با درآمد کم و متوسط توصیه می کند. 
او با تاکید بر اینکه برنامه غذایی باید به گونه ای تنظیم شود که حداکثر 
افزود: می بایست  30 درصد از کالری روزانه از روغن ها تأمین شود، 
روغن های  ترانس  چرب  اسید  و  درصد   10 اشباع  چرب  اسید  میزان 

مصرفی حداکثر تا 1 درصد محدود شود. 
اهمیت  بر  شیراز  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاونت  سرپرست 
توجه مردم به نشانگرهای مواد غذایی تاکید کرد و گفت: نشانگرهای 
مواد غذایی همان برچسب روی محصولات غذایی هستند که مقدار پنج 
شاخص مهم مؤثر در سلامتی یعنی انرژی، قند، چربی، نمک و اسیدهای 
چرب ترانس موجود در محصولات غذایی را با رنگ های سبز، نارنجی 

و قرمز مشخص می کنند. 
 ایلامی با اشاره به درمان رایگان بیماران مبتلا به ایدز »HIV« در کشور، 

مهم ترین چالش در این زمینه را شناسایی بیماران ناشناخته دانست. 

سکینه سادات پاد مسئول پیگیری حقوق و آزادی های اجتماعی در دولت 
گروه های  متخصصان  حجاب  و  عفاف  قانون  با  رابطه  در  گفت:  سیزدهم 
مختلف اعم از جامعه شناس، حقوقدان، روانشناس و حتی برخی علما و افرادی 

که فقه را هم خوب می فهمند، مخالفت هایی داشته اند.
سکینه پاد مسئول پیگیری حقوق و آزادی های اجتماعی در دولت سیزدهم 
درباره قانون عفاف و حجاب گفت: حقیقتاً وقتی آقای قالیباف درباره زمان 
ابلاغ این قانون اظهارنظر کردند، احساس کردم که با ابلاغ این قانون با این 

عجله به نظر می رسد که اقتضائات واقعی جامعه در نظر گرفته نشده است.
به گزارش ایلنا، وی ادامه داد: من خودم یک فرد حقوقی و وکیل دادگستری 
هستم ما وکلا قانون را ناموس خود می دانیم، اما قانون خوب قانونی است که 

ظرفیت اجتماعی تولید کرده و حل مسئله کند.
مسئول پیگیری حقوق و آزادی های اجتماعی ریاست جمهوری در دولت 
این قانون متخصصان گروه های مختلف  با  سیزدهم تصریح کرد: در رابطه 
اعم از جامعه شناس، حقوقدان، روانشناس و حتی برخی علما و افرادی که فقه 

را هم خوب می فهمند، مخالفت هایی داشته اند.
امنیت  لایحه  تصریح کرد: درخصوص  امنیت  تأمین  لایحه  به  اشاره  با  پاد 
هم، الان باید هیئت رئیسه نظر بدهد و اینکه هیچ کاری درخصوص آن انجام 
ببینیم  باید مجموع قوانین را  این هم قانون است و  نمی دهند، تخلف است. 
اینکه نؤمنِ ببِعض و نکفرِ ببِعض باشیم، سنگ بنای غلطی است و ما کل نظام 

قانونی مان را زیر سؤال خواهیم برد.
وی با بیان اینکه شرایط اجرای قانون باید فراهم شود، ادامه داد: ما می دانیم 
این قانون در شرایطی نوشته شد که به هر حال به لحاظ سرمایه اجتماعی ما 
با این موضوع مواجه  بعد از حوادث 1۴01  مقداری تنزل داشتیم مخصوصاً 

بودیم.
وی گفت: وقتی قانونی بیاید که دو قوه مهم یعنی قوه قضاییه و قوه مجریه 

کلًا 1۵ ماده بنویسند و بعد در مجلس تبدیل به ۷۴ ماده شود، برای اجرای آن 
باید بسترسازی مناسبی انجام شود که نشده است.

پاد ادامه داد: ما مسائل مهم تری در اجتماع داریم که خودشان به طور طبیعی 
گسست ایجاد می کنند و انسجام به هم زن است.

وی گفت: به مفاد این قانون در زمانی که لایحه هم بود ایراداتی گرفته شد 
که من هم چندین مصاحبه در این زمینه داشتم و در آن زمان اعلام کردیم 
که برخی از مواد آن خلاف قانون و شرع است، اما الان هم ما چیزی درباره 
آن نمی گوییم چراکه به هر حال از فیلتر شورای نگهبان هم گذشته است. به 
هر حال مواردی در این قانون است که وارد حریم خصوصی مردم می شود، 
مانند دوربین هایی که باید در اختیار فراجا قرار بگیرد. از همین رو نیاز به 

تأمل بیشتر دارد و باید با جامعه نخبگان و فرهیخته صحبت کنند.
وی  تصریح کرد: ذات قانونِ خوب، مقبولیت اجتماعی است. در تمام دنیا 
قانون  برابر  در  همه  و  می شود  جامعه  افراد  بین  مشترک  فصل  یک  قانون 
یکسان هستند و همه آن را می پذیرند، اما این قانون این شرایط را ندارد و 

من از این بابت نگرانم و به شدت هم نگران هستم.

هشدار سکینه سادات پاد مسئول پیگیری حقوق و آزادی های اجتماعی در دولت شهید رئیسی درباره قانون عفاف و حجاب:

 به شدت هم نگران هستم
این قانون می تواند به نافرمانی اجتماعی منجر شود

سرپرست معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز  عنوان کرد:  


